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 للاتحاد البرلماني الدولي 138الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018آذار / مارس  24-28          

 
 
 
 

 

 
 الدولي البرلماني للاتحاد الأخيرة المتخصصة الاجتماعات عن تقارير

 المتحدة الأمم في السنوية البرلمانية الاستماع جلسةe) )( ه)
 

 2018 فبرايرشباط/  23 إلى 22 من نيويورك، 
 

 

 فبراينر،/ شناا  23 إلى 22 من  الفترة فيالتي عُقدت  المتحدة، الأمم في 2018 لعام البرلمانية الاستماع جلسة عتجمَ 
 رئننني  الاجتمنناع افتنننت و (. GCM) للهجننرة العنننالم  الاتفننا  حنن   مناقشنننةمنن  أجنننا إجننرا   برلمانينننا   190 منن  أكثننر

 .بارون ك يفاس  غابرييلا السيدة الدولي البرلماني الاتحاد ورئي  لاجاك ميروسلاف السيد المتحدة للأمم العامة الجمعية
 

 حن   الخاطئنة المفناييم من  عندد لتاديند ،للهجنرة عنالم  ميثنا  إلى الحاجنة علن  آخنر دلنيلا   الاستماع جلسة متقد  وقد 
 الهجرةفنن. والعالميننة الإقليميننة ،ال طنيننة المسننت  ت علنن  فاعليننة أكثننر بشنن ا الهجننرة لإدارة عملنن  إطننار وضنن  منن  ،الهجننرة
 من  خاصنة حلن   علن  كانير  بشن ا ة  معتمند ،للهجنرة ضنعيفةما تزا  الح كمة العالمينة و  م ان، كا  في واقعة حقيقةي  

 ال طنيننننة الهجنننرة سياسنننناتحننن    ملم سنننة أمثلننننة مننن  الاسنننتماع جلسننننة اسنننتمدتوقنننند . حننندة علننن  دولننننة كنننا  جانننن 
 ،الجذريننة الأسنناا  ،التنظننيم ،الإنسننان حقنن  ، الاجتمناع  التماسنن  مسننائا في نظننرتو . للهجننرة المحليننة والاسنتجابات

 .الدولي والتعاون السياسية المشاركة
 

 ومنتظمنة، منظمنة ،آمنة الهجرة جعا في للمساعدة اتخاذيا للبرلمانيين يم   التي الإجرا ات م  ا  عدد المناقشات أبرزتو 
 :مثا ،(GCM) للهجرة العالم  لاتفا ل الرئيسية الأيداف م  يتماش  بما

 المجل  الحاكم
 7الاند 
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 بننين الفننرو  تراعنن  المهنناجري ، حنن   تتمحنن ر الننتي الدوليننة، للمعننايير الهجننرة وسياسننات قنن انين امتثننا  ضننمان •
 والتعاون؛ الشم لية عل  وترت ز الإنسان، حق   تحترم الجنسين،

 مثنننا الضنننعيفة للفئنننات المعاملنننة وسننن   الاسنننت لا  ضننند خاصنننة حماينننة تقننندم الهجنننرة سياسنننات أن مننن  التأكننند •
 ؛الاحتياجات الخاصة ذوي والأشخاص الأطفا  ،النسا 

 والايانات؛ الحقائق والاستناد عل  والمهاجري ، الهجرة ح   الجمه ر مخاطاة ضمان •
 المننن ارد تننن فير طرينننق عننن  ذلننن  في بمنننا ،ةللهجنننر  المحلينننة والاسنننتجابات ال طنينننة السياسنننات بنننين التماسننن  تعزينننز •

 العما؛ فرص وخلق المجتمع  للت اما ال افية
 وضعهم؛ ع  النظر ب ض المهاجري ، ذل  في بما المقيمين، متاحة لجمي  العامة أن الخدمات ضمان •
  للاحتجنناز بنندائا وتطنن ير عنناد ، غننير بشنن ا المهنناجري  فصننا عنندم لضننمان القنن م  الأمنن  سياسننات مراجعننة •

 الأطفا ؛ سيما لا النظامية، غير للهجرة كعق بة
بالإضننافة إلى الأطننراف،  والمتعنندد الثنننائ  التعنناون تعزيننز خننلا  منن  بالاشننر، الاتجننار علنن  القضننا  علنن  العمننا •

 .القائمة بش ا أق ى انفاذ الق انين
 حننن   المعل منننات لتاننناد  المننندني والمجتمننن  الإعنننلام وسنننائ  الأعمنننا ، قطننناع الخننناص، القطننناع إقامنننة شنننراكة مننن  •

 العما؛ وس   الاقتصادية التنمية سياسات في ملائم نح  عل  المهاجري  إدماج ولضمان والهجرة، المهاجري 
 الم طن  الخطنا  ذلن  في بمنا ال رايينة، وخطنا  العنصنرية الأجانن ، ل رايينة منهجن  بشن االدع ة والإدانة  •

 .وال طنية الاقتصادية باله ية المتعلقة واله اج  ،الق م  الأم  بل ة
 
 مسنارات إنشنا  ين  الالدان، م  العديد في كاير  قلق مصدر  وي النظامية، غير للهجرة فضاالأ الحا المطاف، نهاية في

 للننناس والسننما  التنندابير، منن  وغيريننا المتنقلننة الاجتمنناع  الضننمان مننزا  العمننا، تأشننيرات مثننا للهجننرة، انتظامننا   أكثننر
 .الحاجة عند بلدانهم إلى أو الع دة بالهجرة

 

إخضنننناع ح  ما ننننا  إلى البرلمننننانات تحتننناجو . اعتمنننناد  بمجننننرد العننننالم  الاتفنننا  تنفيننننذ في رئنننني  دور للبرلمننننانات سننني  نو 
 فعالننننة يجننننرة سياسننننات لضننننمان أقنننن ى مؤسسننننية قنننندرات إلى البرلمننننانات منننن  العدينننند تحتنننناج. التزاما ننننا عنننن  مسننننا لةلل

 .تنفيذيا عل  والإشراف
 

 الجمعيننة رئنني منن   خطننا  بم جنن  المتحنندة الأمننم في الأعضننا  النندو  جمينن  علنن  للجلسننة النهننائ  التقريننر تعمننيم سننيتم
 العنام خنلا  المندخلات من  وغيرينا الندولي البرلمناني لاتحنادل 138العامنة النننن  لجمعينةل الختامية ال ثيقة جان  إلى. العامة
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 الاتفننا  سننيُعتمدو . لهجننرةل العننالم  الاتفننا  الجاريننة بشننأن فاوضنناتالم في ق يننة سياسننية مسننا ة التقريننر سننيقدم الماضنن ،
 .2018 ديسمبركان ن الأو /   11 و 10 ي م  الم ر  في يعقدالذي س المتحدة للأمم مؤتمر في رسميا  
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Reports on recent IPU specialized meetings 
 

(e) Annual Parliamentary Hearing at the United Nations 
 

New York, 22-23 February 2018 
 
 

The 2018 Parliamentary Hearing at the United Nations, from 22 to 23 February, brought 
together over 190 parliamentarians for a discussion about the emerging Global Compact 
for Migration (GCM). The meeting was opened by the President of the UN General 
Assembly, Mr. Miroslav Lajčák and IPU President, Ms. Gabriela Cuevas Barron. 
 

The Hearing provided further evidence that a Global Compact for Migration is needed to 
dispel a number of misconceptions about migration while creating a practical framework 
to manage migration more effectively at the national, regional and global levels. Migration 
was a reality everywhere, yet global migration governance remained weak, relying 
heavily on ad hoc solutions by individual nations. The Hearing drew from concrete 
examples of national migration policies and local responses to migration. It looked at 
questions of social cohesion, human rights, regularization, root causes, political 
participation, and international cooperation.  
 

The discussions highlighted a number of actions parliamentarians could take to help 
make migration safe, orderly and regular, in keeping with the main objectives of the GCM, 
such as: 
 

 Ensure migration laws and policies comply with international standards, are 
migrant-centered, gender-sensitive, respect human rights, and were anchored in 
inclusivity and cooperation; 

 Ensure migration policies provided for special protections against exploitation and 
abuse for vulnerable groups such as women, children and people with disabilities;  

 Ensure public discourse about migration and migrants was informed, and based on 
facts and data; 

 Strengthen coherence between national policies and local responses to migration, 
including by providing sufficient resources for community integration and 
employment creation; 

 Ensure public services were available to all residents, including migrants, 
regardless of status; 

 Review national security policies to ensure they did not single out migrants unfairly, 
and develop alternatives to detention as a penalty for irregular migration, 
particularly children; 

 Work to eliminate human trafficking through stronger bilateral and multilateral 
cooperation as well as stronger enforcement of existing laws; 

 Partner with the private sector, business, media and civil society to share 
information about migrants and migration, and to ensure migrants were 
appropriately integrated into economic development and labor market policies; 

 Systematically call out and condemn xenophobia, racism and hate speech, 
including discourse cloaked in the language of national security, economic and 
national identity concerns. 
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Ultimately, the best solution to irregular migration, a major concern in many countries, was to create 
more regular pathways to migration, such as work visas, portable social security benefits and other 
measures and allow people to migrate or return to their home countries as needed. 
 
Parliaments would have a key role to play in the implementation of the Global Compact once it was 
adopted. Parliaments needed to hold governments accountable for their commitments. Many 
parliaments would need stronger institutional capacities to ensure effective migration policies and 
oversee their implementation.  
 
The final report of the Hearing will circulate to all UN Member States under cover letter of the 
President of the General Assembly. Together with the Outcome Document of the 138

th
 IPU Assembly 

and other inputs over the past year, the report would provide a strong political contribution to the 
Global Compact on Migration negotiations underway. The Compact would be formally adopted at a 
UN Conference to be held in Morocco on 10 and11 December 2018. 


